
Protokoll från styrelsemöte
med Föreningen Grävande Journalister

Föreningen Grävande Journalister
Orgnr 802014-3833

Protokoll nr: 5, 2023
Datum: 12 maj, 2023
Plats: TV4, Stockholm
Deltagande ledamöter: Ulla Sätereie, Åsa Larsson, Anna Tiberg, Anneli Megner Arn, Rolf
Lunneborg, Johan Lundahl, Tobias Andersson Åkerblom, Nikolai Atefie, Jessica Ziegerer
Frånvarande ledamöter: Lena Pettersson
Övriga deltagare: Föreningens koordinator Zara Nasenius

§1 Ulla Sätereie förklarade mötet öppnat.

§2 Ulla Sätereie valdes till mötesordförande.

§3 Jessica Ziegerer valdes till sekreterare.

§4 Tobias Andersson Åkerblom och Anna Tiberg valdes till justerare.

§5 Mötet godkände dagordningen.

§6 Tankar och erfarenheter efter Gräv23 i Karlstad. Styrelsen lovordade det lyckade grävseminariet

och arrangörsgruppens arbete och ventilerade tankar kring vad styrelsen kan ta med sig till

kommande seminarier. Mötet beslutade att arbeta för att prisutdelningen framöver hålls under

middagen. Åsa Larsson föreslog att en grupp får i uppdrag att ta fram ett förslag till beskrivning för

Late night-konceptet. Styrelsen utsåg Åsa Larsson (sammankallande), Rolf Lunneborg, Anna Tiberg

och Jessica Ziegerer att ingå i gruppen. Uppdraget ska återrapporteras på första höstmötet.
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Styrelsen diskuterade också keynotespeaker samt efterfrågan på föreläsningar för nya praktiska

metoder, tex inom sociala medier. Nikolai Atefie påtalade att föreningen kan jobba mer med miljö-

och klimatfrågor i samband med konferensen, tex med resor och boende. Han fick i uppdrag att

komma med förslag till förbättringar.

§7 Ekonomi. Ordförande Ulla Sätereie rapporterade om föreningens ekonomi under första kvartalet,

dock är inte grävseminariets resultat klart så inga slutsatser kan dras. Hon berättade också att det

ekonomiska läget för den globala konferensen GIJC2023 ser bra ut.

Mötet diskuterade hur GIJC kan marknadsföras till medlemmarna och enades om att göra ett utskick i

samband med att programpunkter börjar släppas. Åsa Larsson föreslog en svensk

kommunikationsgrupp för att marknadsföra GIJC och kan tänka sig att ingå i en sådan grupp, liksom

Zara Nasenius. Ulla Sätereie tar med sig frågan till den svenska arbetsgruppen för GIJC.

§8 Styrelsens arbete och utskott. Ordföranden gick igenom en uppdaterad version av föreningens

policydokument för hur styrelsen jobbar. Bland annat har följande förändringar gjorts:

- Sekreteraren ska ingå i arbetsutskottet.

- Medlems- och sponsorsutskottet får i uppdrag att se över om policyn om sponsring behöver

uppdateras. Utskottet ska också ansvara för form och tid för rundabordssamtalen.

- Jämställdhetsutskottet tas bort.

- Varje utskott får i uppdrag att se över beskrivningen i policydokumentet och skicka in förslag

på uppdateringar till nästa möte 9 juni.

Efter en gemensam diskussion beslöt mötet vem som ska ingå i vilket utskott.

Johan Lundahl föreslog och mötet beslöt att kommunikation sker med appen Signal. Samtliga

sammankallande uppmanades av ordförande att skapa en grupp till varje utskott. Övrig säkerhet kring

lagring av uppgifter lyftes av Zara Nasenius och styrelsen föreslog att frågan ska tas upp på

kommande möte.

10. Policies och rutiner. Ett reviderat förslag om policy för representation och alkohol förelåg

styrelsen. Efter diskussion om hur riktlinjen för extern representation bör se ut beslöt styrelsen att

lägga till meningen “Det ska finnas ett tydligt syfte i linje med föreningens verksamhet” och antog

därefter följande policy:

Intern representation: Vid FGJ:s ordinarie styrelsemöten kan föreningen bjuda ledamöterna på en

enklare lunch eller annan måltid. Dock ej alkohol.
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Extern representation: Vid extern representation får styrelseledamöter bjuda gäster på enklare måltid

eller fika. Dock ej alkohol. Det ska finnas ett tydligt syfte i linje med föreningens verksamhet.

Middagen för styrelse, arrangörer och internationella gäster i samband med Gräv: Vid den

traditionsenliga torsdagsmiddagen i samband med Grävseminarierna bjuder FGJ samtliga på middag

samt ett/två glas av alkoholfri eller alkoholhaltig dryck.

Ev andra undantag:Undantag från ovanstående ska överenskommas på förhand med föreningens

ordförande.

§11 Externt besök. Viveka Hansson, programdirektör för nyheter och samhälle på TV4, besökte mötet

och pratade om hur TV4 tänker kring arbetet med grävande journalistik och vilken nytta föreningen

gör.

§12 Mötesschema för kommande år. Styrelsen diskuterade mötesstruktur och enades om att fysiska

möten är bäst och att antal styrelsemöten kan vara något färre då mycket jobb sker i utskotten.

Augustimöte- och septembermötena slås ihop, liksom februari- och marsmötena. Mötet fastlade

sedan mötestider för hela styrelseåret samt ett internat på två dagar i januari då ett mer långsiktigt

framtidsarbete ska bedrivas. Anneli Megner Arn tar på sig uppdraget att kolla upp eventuell plats att

vara på. Kommande mötesdagar:

7 juni, Stockholm,
19-22 september, Göteborg
10 november, Gävle
12-13-14 jan, internat med övernattning under två av de angivna dagarna.
29 februari, kl 18-20, zoom
22 mars, kl 17.15, Gävle (grävseminariet)

§13 Verksamhetsplanen.Mötet gick igenom verksamhetsplanen som årsmötet beslutat om.

§14 Arbetsutskottet. Gräv24 i Gävle: Arrangörsgruppen är igång. Jessica Ziegerer redogjorde för hur

arbetet fortskrider. Seminariet kommer att ha två grävgenereler: Joanna Wågström samt Amanda

Alvarsson och arbetsgrupper håller på att bildas. Ulla Sätereie, Jessica Ziegerer och Åsa Larsson står

för kontakten med Gävles arrangörsgrupp.

§15 Medlems- och sponsorutskottet.Mötet beslöt att arbeta för att hålla ett rundabordsmöte med

stödmedlemmar i samband med GIJC i Göteborg.
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§16 Webbutskottet. Johan Lundahl informerade om hur arbetet med Gräv-wikin går. Styrelsen

uppmanades också att skriva mer utförliga presentationstexter om sig själva på hemsidan.

§17 Kansliutskottet. Föreningens koordinator har behov av pdf- och bildbehandlingsprogram. Mötet

beslutade att beställa en prenumeration på Adobe Pro för 240 kr/månaden. För bildbehandling ska i

första hand gratisprogrammet Dark table testas.

Mötet beslöt också att koordinatorn framöver kan gå en webbpubliceringsutbildning alternativt få en

prenumeration i tre månader på utbildningssajten Moderskeppet. Zara Nasenius tittar på utbudet och

återkopplar till ordföranden.

§18 Utbildningsutskottet. Inget att rapportera.

§19 Internationella utskottet. Fristadsprojektet: Ulla Sätereie informerade om att projektet håller på

att avslutas och pengar betalas tillbaka till Svenska Institutet.

Uppdatering GIJC23: Se ovan. Ulla Sätereie informerade om sin önskan om att knyta närmare kontakt

med systerföreningarna i de nordiska länderna, samt att någon från styrelsen deltar i nordiska

konferensen.

§20 Opinionsutskottet. Ulla Sätereie har deltagit på City of Literature-möte i Göteborg den 25 april,

2023, samt tillsammans med Tobias Andersson Åkerblom på Pressfrihetens dag på Stadsbiblioteket i

Göteborg den 3 maj.

Styrelsen beslöt att Anneli Megner Arn tar förnyad kontakt med juridiska rådet.

Anneli Megner Arn efterfrågade styrelsens syn på en eventuell debattartikel om att det inte går att

överklaga till kammarrätten om man nekas handlingar från regeringen. Styrelsen tyckte att idén var

god och opinionsutskottet arbetar vidare med den.

Johan Lundahl föreslog att föreningen inför GIJC bör sprida budskapet om hur viktig den grävande

journalistiken är i olika kanaler.

§21 Nästa möte. Nästa möte hålls onsdagen den 7 juni i Stockholm. Medverkar gör grävgeneralerna

för att avsluta Gräv23 i Karlstad samt revisorerna för att diskutera ett förbättrat arbetssätt. Ulla tar

kontakt med inbjudna gäster för att informera om att dagen är ändrad.
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§22 Övriga frågor. Förfrågan har via inkommit kring sponsring till att få gå på GIJC. Styrelsen hänvisar

till stipendier bland annat hos Grävfonden och andra organisationer.

§23 Ulla Säteriet förklarade mötet avslutat.

………………………………………….
Jessica Ziegerer, sekreterare

………………………………………….
Tobias Andersson Åkerblom, justerare

………………………………………….
Anna Tiberg, justerare
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